
Verslag Stuurgroep 
Holwerd 

aan 
Zee 16 

april 
2019 

Aanwezig: 

Johannes 
Kramer, 

gedeputeerde 
provincie 

Fryslân 
(voorzitter) 

BN '/etterskip 
Fryslân 

| 
Stichting 

Holwerd 
aan 

Zee 

Hayo 
Apotheker, 

Noardeast 

Fryslân 
(mede 

namens wethouder Jelle 
Boersma) 

oe bescherming 

| Ministerie van I&\W/ 

| 
secretaris 

Stuurgroep (Wing) 

Afwezig 

met 

kennisgeving: 

| ministerie 
van 

LNV 
(telefonisch) 

| 
projectleider 

provincie 
Fryslân 

RWS Noord-Nederland 

‚ 

Opening/ 
vaststellen 

van 
de 

agenda 

Gedeputeerde 
Kramer 

geeft 
een 

toelichting op 

hetdoel van de 

vergadering. 
Met de 

toekenning 

van 
de middelen uit het 

Droomfonds, 
de 

Regio 
deal 

en 
de 

reserveringen 

vanuit 
de 

provincie 
en 

gemeente 
komt Holwerd aan Zee in een anderefase. Van Droomtot Daad. Dat betekent datook 

commitment 

gevraagd 
wordt 

gevraagd 

van 

partijen 
voorde verdere 

planuitwerking. 

De 

gedeputeerde complimenteert 
de 

Stichting 
metde resultaten in de 

afgelopen 
maanden 

en 

heet de nieuwe 

deelnemers 

aan de 

Stuurgroep, 
waaronder de 

Vogelbescherming, 
van harte 

welkom. 

Verwachtingen: 
hoe zitten 

we 
erin? 

De leden van de 

Stuurgroep geven 

een 

toelichting op 

hun rolin het 

vervolg 
van de 

kwartiermakersfase: 

Gemeente 

Noardeast-Fryslân 

Dhr. 

Hayo 
Apotheker 

geeft 
aan dat in de 

Perspectiefnota 
een 

reservering 
zal worden 

opgenomen 

voor 
5 min. 

voor 
de 

planuitwerking 

en 

planuitvoering. Daarbij 
ziet de 

gemeente 
een 

rol als: 

-__inhoudelijk 

steunen bij 
de 

planuitwerking 

-__ 

vergunningverlener 

-__ 

betrokkenheid 

bij 
de 

ontwikkeling 
van het 

projectbureau. Daarbij 
zal ook 

duidelijkheid 

moeten 
komen 

over 
de 

governance 

en 
de betrokkenheid 

van 
de 

gemeente 
in het 

projectbureau. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



Wetterskip 

Op 
ditmoment 

(16 april) 
is het DB 

nog 
in 

wording 
(inmiddels 

is het DB 

gevormd). Onduidelijk 
is 

nog 

hoe het nieuwe DB 
tegenover 

de rol van het 
Wetterskip 

bij 
Holwerd aan zee 

staat. 

| 

eeft 

aan 
dat het 

Wetterskip 
enerzijds 

een 
kaderstellende/ 

vergunningverlenende 
rol heeft 

bij 
de 

planuitwerking 
(maar 

kan 

daarbij 
niet achter hetloket 

gaan 
zitten 

om 
de 

aanvraag 
af 

te 

wachten). 
Anderzijds 

is het 
Wetterskip 

in hetkader 
van 

de 

verkenning dijkversterking 
Koehoal-Lauwersmeer actief 

op 

zoek naar 
koppelkansen. 

Dat 

betekent niet dater 

gelijk 

extra 

geld 
beschikbaar is 

voor 

koppelkansen, 
maar 

wel dat het 

Wetterskip 
meewerkt om 

te 

kijken 
hoede 

koppelingen bij 
de 

planuitwerking 

te 
betrekken. 

Van 

belang 

om 
de 

bovengenoemde 
rollen 

goed 
uitelkaar 

te 
houden. 

Stichting 
Holwerd 

aan 
Zee 

De 

Stichting 
is 

op 

ditmoment 

vooral 

benieuwd hoe het 

projectbureau eruit 

ziet. Hoe kunnen we 

dat 
met 

alle 

partijen goed 
invullen? 

Vogelbescherming 

eer 
aan 

trots te 

zijn 
dat we in 

competentie 
de 

eindstreep 
hebben 

gehaald bij 

het Droomfonds. De 

opgaveis 
nuomde 

synergie 

met 

ander financiers 

te 
vinden. De 

Vogelbescherming 
ziet de 

Stuurgroep 
ookin ditstadium om 

gezamenlijk 
de lo 

bby 
te voeren 

op 

zoek 
naar 

ander financiers. 

Ministerie 
van 

lenW 

Voor 

Bs 

het de eerste keer om hier 

aanwezig 
te 

zijn. 
Ook om te 

kijken 

wat 
de rol van lenW in de 

vervolgfase 
kan 

zijn. 

Van 

belang 

te 
melden dat Holwerd aan Zee ook 

op 

een 

voorlopige lijst 
vanuit het Programmatische 

Aanpak 
Ecologie Grote Wateren 

staat. De 

besluitvorming 
daarover 

vindt later dit jaar 
plaats 

in het kader van het BO-MIRT. In ieder 

geval 

wil lenW 

graag 

betrokken 

blijven, 
in welke rol zal 

nog 

moeten 

blijken. 

Provincie 

Fryslân 

Gedeputeerde 
Johannes Kramer heeft aan dat de 

provincie 
Holwerd aan Zee ondersteunt 

met 

enthousiasme. 

Daarbij blijft 
het 

zwaartepunt bij 
de 

Stichting liggen. We 

moeten nueen 

stap 

zetten 
om de 

planuitwerking 
en 

—uitvoering 
verder 

structuur 
te 

geven. 
Van 

belang 
is omde 

Stichting daarbij 
te 

ontzorgen, 
maar ook in hun krachtte houden. 

Daarbij zijn 
er 

zorgen 

over de 

voortgang. 
De 

praktische 
uitvoering 

komt nu. 

Daarbij 
zal nuook helder 

gecommuniceerd 

moeten worden wie doet 

nu wat. 

Maar ook 
formeel, 

waar ligtde verantwoordelijkheid 
bv omde 

vergunning 

voor 
het 

gat 
door de 

dijk 

aan te 

vragen 

„‚ Stand 
van 

zaken 
van 

zaken 

financiering 

EN 

ehtae stand van zaken 

financiering 

toe 
vanuit de verschillende 

partijen 
en fondsen. 

In de 

Bijlage 
Stand 

van 
zaken 

financiering 
is dit 

verder toegelicht. 

-__ 

Provincie 

Fryslân 

-__ 

Gemeente Noardeast 

Fryslân 

- 

__Droomfonds 

-__ 

Regiodeal 

-__ 

Investeringskader Waddengebied/Waddenfonds 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



6. 

Mijlpalenplanning 
kwartiermakersfase en Plan van 

Aanpak 

B ‘gt deelementen 
in de 

planning 

en 
de 

uitwerking 
in 
het 

op 

te 
stellen Plan 

van 

Aanpaktoe. 
In de 

bespreking 
worden door de 

Stuurgroep 
de 

volgende 
uitte werken 

elementen/vragen 
benoemd: 

Governance 

-__Moeter een 
rechtspersoon 

worden 

opgericht, 
ookals 

aanvrager 

voor de 

vergunningen? 
Wie 

gaat 
nu 

de Waddenfonds 
aanvraag 

aanvragen? 

- 

Duidelijkheid 
over de 

uiteindelijk 
initiatiefnemer en trekker van de 

planuitwerking 
en 

— 

uitvoering. 
Ditis ook 

van 

belang voor 
de kassier-functie 

vanuit 
de 

Regiodeal 

en 
de 

mogelijkheid 

tot 

compensatie 
van BTW 

- 

_Hoeziet de 

opdrachtgeversrol 
eruit? Wie heeft de lead in de 

aansturing 

namens 

partijen. 

- 

Moet er een 

soortwerkmaatschappij 
komen? 

- 

Hoe ziet de entiteit in de beheerfase eruit 

Financiering 

- 

De 

Stuurgroep 
vraagt 

naar de 

planning 
van 

definanciering. Watis 

het 

meest 

kritische 

project 

in 

de tijd? 

- 

_Hoeloopthettraject met 

het Waddenfonds in 

de tijd? 

Srondposities/grondverwerving 

- 

De 

Stichting 

en 

Vogelbescherming 
vragen 

aandacht 
voor 

de 

grondverwerving. 
Hoe 

gaan 

we 

om met 

vrijkomende grond, 
wie 

verwerft, 
etc. Van 

belang 
dat z.s.m. 

gewerkt gaat 
worden aan 

een 
aankoop 

strategie. 

Afspraak. 
Naar 

aanleiding 
van de discussie 

vraagt 
de 

Stuurgroep 
voor de 

volgende bijeenkomst 

een eerste Plan van 
Aanpak 

voor de verdere 

planuitwerking. 
Daarin moet in ieder 

geval 
meer 

duidelijkheid 
komen over de 

verantwoordelijkheden 
en 

governance, 

etc. 
in de 

kwartiersmakersfase en de verdere 

planuitwerking door 

een in te richten 

projectbureau. 

Voortgang overige 
relevante 

trajecten/koppelkansen 

-_ 

Verkenning 
meekoppelkansen 

dijkversterking 
Koehoal —Lauwermeer In de Memo Stand van 

zaken 
Wetterskip 

Fryslân 
d.d. 31 januari 2019 is de relatie met de 

dijkversterking 
verder 

toegelicht. 
Op 

ditmoment vinden 

gesprekken 
plaats 

tussen 
de 

provincie 
en het 

Wetterskip 

over de relatie. 

Daarbij gaat 
het over de 

koppelkansen, 
planningen 

kwaliteit 

van 

de 

vrijkomende 
klei. Start 

uitvoering 
is 

geplandin 
2022. 

B iehtde relatie 
met 

het Fries 

programma 

Waddenkust 
toe. 

- 

Hayo 
Apotheker vraagt 

aandacht 
voor 

de 

inbedding 
in de recreatie 

en 
toerisme visie vanuit 

Noordoost 

Fryslân. Wat 

is de 

koppeling 
metde 

dorpsvisie? 

- 

Ook 

wordtgevraagd 

naar 
de relatie 

met 

Omgevingsproces 
Ternaard   

Communicatie 

In 

deafgelopen 
periode 

zijn 
er verschillende communicatie-momenten 

geweest: 

-__ 

Doeumentaire HUMAN Holwerd 
aan 

Zee NPO 

-___Communicatierond 

detoekenning 
van middelen uithet Droomfonds 

-__Communicatierond 

detoekenning 

van 
middelen uitde 

Regiodeal 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



- In het kader van de Droomfonds aanvraag is een animatie gemaakt. 

Parallel hieraan wordt gewerkt aan een communicatief (basis) projectplan Holwerd aan Zee. 

Daarnaast wordt de huidige brochure geactualiseerd. 

Geen opmerkingen van de Stuurgroep. 

7. Vaststelling volgende Stuurgroep en agendapunten 

Afgesproken wordt de volgende vergadering te houden eind juni. Op de agenda staan dan in 

ieder geval: 

Concept-Plan van Aanpak 

Concept-Intentieovereenkomst 

- 

- 


